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BELA BODROGI, 
direktor preduzeća od osnivanja

- U životu čoveka retko se pruža prilika, da rukovodstvo,
lokalna samouprava grada prilikom osnivanja jednog
novog javnog preduzeća zadatke oko osnivanja nove firme
poveri baš njemu. Ja sam imao tu sreću, da sam postavljen
na čelo jednog preduzeća, kojem su namenjeni važni
zadaci u organizaciji snabdevanja grada i građana.
Istovremeno sam imao odrešene ruke u formiranju
strukture preduzeća, da pronađem prave saradnike, ljude,
koji su spremni i sposobni obavljati ove ne male zadatke,
koji ce udovoljiti mojim, a i zahtevima lokalne samouprave,
naših budućih zakupaca i građana. Raduje me, što sve ovo
mogu reći ne o nekom kratkom periodu od godinu-dva
dana, već o jednom desetogodišnjem periodu. 

10 USPEŠNIH
GODINA

PREGLED SAJAMSKIH
ZBIVANJA

SVEČANA SEDNICA POVODOM
10 GODINA POSTOJANJA

24. septembra /petak/ povodom
desetogodišnjice osnivanja JKP „Subotičke
pijace” biće održana svečana sednica kolektiva,
na koju su pozvani sadašnji i raniji čelnici lokalne
samouprave, sadašnji i bivši članovi upravnih i
nadzornih odbora, predstavnici zakupaca,
srodnih preduzeća i partnerskih firmi. 

Svečana sednica biće održana 24. septembra u
12.00 sati u Velikoj većnici Gradske kuće u
Subotici.

Nastavak na 2. strani

Nastavak na 3. strani

U sportskoj hali na Radijacu je od 26. do 29. avgusta
održan IV  Međunarodni i regionalni sajam privrede, na
kojem su učestvovali izlagači iz Srbije, Mađarske i
Hrvatske, njih ukupno 164.

Sajam je otvorio dr Bojan Pajtić, predsednik Vlade AP
Vojvodine, istakavši da pokrajinska vlada podržava sve
manifestacije, koje su u službi privrednog rasta. Saša
Vučinić, gradonačelnik Subotice je u svom govoru
naznačio, da grad ima važan zadatak, da što pre pristupi
izradi projekta i izgradnji odgovarajućeg sajamskog
prostora, pošto sadašnja hala postala je tesna. Ištvan

Pastor, pokrajinski sekretar za privredu je govorio o
značaju podrške sekretarijata sve kvalitetnijem sajmu
privrede u Subotici. Miloš Jelić, direktor Privredne
komore Srbije je govorio o sve značajnijoj ulozi privrednih
komora u jačanju privredno-ekonomskih odnosa. Božica
Marković, lični izaslanik predsednika Hrvatske privredne
komore je iznela podatke o sve boljoj privrednoj saradnji
dve zemlje, istakavši, da je Srbija treće najveće tržište za
ulagače iz Hrvatske. 

Dr Bojan Pajtić, predsednik pokrajinske vlade
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U ono vreme nije bilo lako
započeti rad: ranije smo svi mi
obavljali sasvim drugačije poslove,
morali smo puno učiti i raditi, da
novorođenče bude sposobno za život.
To se podjednako odnosi na sve: na
rukovodstvo i na radnike preduzeća,
na upravni i nadzorni odbor, dakle na
sve, koji su imali bilo kakvog udela u
ovom procesu, pošto smo prilikom
osnivanja preduzeća postavili veoma
visoke standarde. Istovremeno nam je
i samouprava jasno stavila do znanja,
šta očekuje od nas: brz i efikasan rad,

hitno poboljšanje pijačnih usluga i stanja na pijacama. Prilikom
osnivanja javnog komunalnog preduzeća zaduženog za pijace
nisam mogao u potpunosti proceniti, šta nas čeka. Sada, iz
desetogodišnje perspektive mogu reći, da smo se suočili s ozbiljnim
izazovima, često smo morali doneti hitne odluke, i razraditi za kratko
vreme takva rešenja, koja će omogućiti uspešno poslovanje. Naime,
morali smo brzo stati na noge, kako bi smo mogli udovoljiti
ugovornim obavezama, koje je naš osnivač prihvatio prema „Tržnici”
a. d.  U početku anuitete je otplaćivala lokalna samouprava, ali nakon
veoma kratkog perioda, kada smo finansijski stali na noge, preuzeli
smo otplatu više milionskih anuiteta. Istovremeno na pijacama smo
započeli ozbiljne radove, jer tek nakon stupanja u posed smo
saznali, zapravo šta smo preuzeli, u kakvom su stvarnom stanju
preuzete pijace. Raspolažemo ozbiljnom foto dokumentacijom o
tadašnjim neodrživim uslovima, pa smo u godišnjim, srednjoročnim
i dugoročnim planovima zacrtali značajne investicije na svim
pijacama koje smo preuzeli na upravljanje. Zadovoljno mogu
konstatovati, da smo u proteklih 10 godina sve naše planove
ispunili u celosti. Za to vreme nijednom nismo bili primorani da
izvršimo rebalans planova. Da nisu iskrsle nepredviđene okolnosti,
kakva je svetska ekonomska kriza, čije posledice smo veoma brzo
osetili svi mi, smem ustvrditi da bismo u proteklom periodu
postigli još bolje rezultate. U potpunosti međutim tek tada bismo
mogli biti zadovoljni, ukoliko bismo bili bliže korenitim promenama
u pijačnoj delatnosti, koje bi omogućila zatvorena pijačna hala iz
projekta takozvanog „B bloka”. Zasad je ta investicija isuviše veliki
zalogaj za nas, i može se realizovati jedino uz uslov, ako za izgradnju
tog objekta pored političke pridobijemo i potrebnu finansijsku
podršku od lokalne samouprave, zainteresovanih investitora i
drugih. Unatoč ne baš izglednoj finansijskoj situaciji nismo odustali
od naših namera da Suboticu uvedemo u red onih gradova koji imaju
ovakav objekat. 

- U ovih 10 godina mnogo toga se desilo, ovaj mali kolektiv je
puno radio, da bi ispunio sve svoje zadatke. Nemamo čega se stideti,
i ne slučajno imam običaj reći, da ukoliko bi neko želeo dati detaljan
prikaz proteklih 10 godina JKP „Subotičke pijace”, onda o pređenom
putu mogla bi se napisati jedna poduža priča o uspehu. Uz brige, koje
su proizilazile iz svakodnevnih poslova, mogli smo doživeti i
radost, zadovoljstvo nakon uspešnih aktivnosti, obavljenog posla,
investicije. A za to smo često imali priliku, pošto smo uspeli stvoriti
jedno preduzeće, koje se stalno razvija, a iskušenja su nas samo još
više očeličili.  Stekli smo mnogo iskustva, a trudili smo se, da ih
prenesemo i drugima.  U tom cilju smo inicirali, a 2002. godine smo
s uspehom osnovali Poslovno udruženje „Pijace Srbije”, a zahvaljujući
dosadašnjim aktivnostima posle Beograda JKP „Subotičke pijace”
je preuzelo funkciju predsedavajućeg Upravnog odbora poslovnog
udruženja. Uspeli smo okupiti pijačne uprave. Zahvaljujući

zajedničkim naporima, postigli smo značajne rezultate i u oblasti
zakonodavstva, pošto smo jedinstvenim nastupom postigli, da se u
novom zakonu o trgovini pijačna delatnost reguliše na taj način, kako
smo mi predložili.  Nadamo se da ćemo postići slične uspehe i u
donošenju zakona o komunalnoj delatnosti, pošto smo i u izradi
nacrta zakona i u kasnijim raspravama uzeli aktivno učešće.

Naravno, ovo deluje kao hvalisanje, pa upravo zbog toga želim
naglasiti, da smo u proteklih 10 godina posvetili veliku pažnju i na
mišljenja o našem radu. Za nas najvažniji kritičar je svaki građanin
Subotice, koji/koja kupuje na našim pijacama, koji/koja nas
zaustavlja, iako se lično i ne znamo, pa nam iznosi svoje mišljenje,
svoje predloge u vezi našeg rada.  Kad god je moguće, udovoljavamo
tim zahtevima, pošto sa aspekta budućnosti pijaca nije svejedno, da
li su kupci zadovoljni uslugama, koje im pružamo odnosno
obezbeđujemo putem naših zakupaca.  Ukoliko jesu, rado ce
kupovati na našim pijacama, a ako nisu zadovoljni, sigurno ce nas
zaobići u širokom luku. Na svu sreću zadovoljnih kupaca je
neuporedivo više, više je onih, koji nas podržavaju u našim
naporima, koji shvataju naše probleme i koji daju doprinos tome, da
iz dana u dan prionemo poslu, čiji se efekti možda i ne vide uvek.
Jer taj posao je kao domaćice: samo se onda primećuje, s koliko truda
radi, kada iz nekih razloga svoje poslove ne obavlja uobičajeno
pedantno.

/Pa, priča je napisana: pod naslovom „10 uspešnih godina JKP
„Subotičke pijace” Tibor Mačai je napisao knjigu na 60 strana, koja
je izašla u 500 primeraka./

PROGRAMI ZA JUBILEJ
Povodom godišnjice JKP „Subotičke pijace” 25.

septembra /subota/ i 26. septembra /nedelja/ biće
promocije, degustacije na pijacama pod upravljanjem
JKP. 25. septembra na Zelencu i na pijaci u Teslinom
naselju će biti degustacija proizvoda, a sledećeg dana,
26. septembra degustacija će biti održana i na Mlečnoj
pijaci. Oba dana degustacije će početi u 8.00 sati, a
trajaće sve do 10.00.  

Nastavak sa 1. strane
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Dr Žolt Bečei, državni sekretar Ministarstva za
nacionalnu privredu Mađarske zadužen za ekonomske
odnose sa inostranstvom govorio je o značaju stvaranja
povoljne ulagačke klime, i pozvao je preduzetnike,
privrednike iz Srbije, da slobodno ulažu u Mađarskoj,
odnosno da jačaju svoju poslovnu saradnju sa firmama iz
Mađarske.    

Za vreme IV sajma privrede u Subotici održano je više
konferencija, predavanja, prezentacija. 

Pre zvaničnog otvaranja u Plavoj većnici gradske kuće
predstavnici proizvođača žitarica, prerađivača i žito-
mlinskih organizacija održali su skup o značaju nove
zakonske regulative, a tom prilikom dr Đorđe Psodorov sa
Instituta za prehrambenu tehnologiju ukazao je na lošiji
kvalitet ovogodišnjeg roda pšenice od očekivanog odnosno
od kvaliteta iz ranijih godina.  

Nakon svečanog otvaranja u velikoj većnici gradske kuće
održana je konferencija o razvoju agrara i ruralnih područja,
koja je organizovana u okviru zajedničkog projekta
finansiranog od strane Evropske unije – a teme su bile
politika EU za razvoj agrara i ruralnih područja, poboljšanje
ekonomičnosti poljoprivredne proizvodnje, rad
Pokrajinskog Fonda za ruralni razvoj, obrazovanje
stručnjaka za poljoprivredu i druge aktuelne teme. 

Za vreme sajma potpisan je sporazum o saradnji na zaštiti
zajedničkih rezervi pitke vode između JKP Vodovod i
kanalizacija iz Subotice i segedinskog Vodovoda z.a.d.
Privrednicima se predstavio Biznis inkubator iz Subotice.
Javno preduzeće Industrijski-tehnološki parkovi je
prezentovalo mogućnosti za grinfild investicije u okolini
Subotice.  Bilo je reči o dve lokacije, koje investitorima
pružaju izvanredne uslove:  jedna je prostor bivše II
kasarne pored glavnog puta Subotica-Palić, a druga je
lokacija od 53 hektara u Malom Bajmoku pored Slobodne
zone, što ujedno znači i dalje širenje Slobodne zone. U
sklopu IV Međunarodnog i regionalnog sajma privrede u
Subotici održan je stručni dan komore i susret privrednika
u organizaciji Mađarsko-srpske trgovinske i industrijske
komore. Na tom skupu učestvovali su mnogi privrednici
iz Vojvodine i Mađarske, ali i ljudi, koji su ranije otišli iz
pokrajine i sada bi se rado vratili u ulozi ulagača u ovoj regiji.
Konferenciju je otvorio Lajoš Tapi, vodeći konzul
Generalnog konzulata Mađarske u Subotici. On je govorio
o postignutom razvoju na ovim prostorima i u odnosima
dve zemlje u proteklih nekoliko godina. Ištvan Pastor,
potpredsednik pokrajinske Vlade, sekretar za privredu AP
Vojvodine je prikazao pokrajinu kao mogućeg privrednog
partnera, a kako je rekao, ništa se nije promenilo u
privrednim i ljudskim resursima Vojvodine, ni njena
infrastruktura nije se poboljšala, ali mnogo toga je
promenjeno u sferi politike i da nema više otvorenih pitanja.
Mađarska je dobila na značaju u očima ovdašnje politike,
a te promene mogu olakšati priliv kapitala iz Mađarske, a
tome pokrajinska Vlada spremna je pružiti svu potrebnu
pomoć.

U drugim predavanjima bilo je reči o mogućnostima
pogranične saradnje dve zemlje odnosno regija. 

Završnog dana su izvučene nagrade za posetioce, i
proglašeni su i najlepši štandovi. Glavnu nagradu za
posetioce dobio je Dejan Pajković iz Vrbasa, a to je
crepana peć ručne izrade, vredan dar SZR Kujundžić iz
Subotice, dvodnevni boravak u Morahalomu i besplatne
ulaznice za dve osobe u banju „Sent Eržebet” dobio je Čaba
Sarvak iz Zrenjanina, a vredno cveće, poklon proizvođača
Tivadara Terheša otišlo je u ruke Iboljke Međeši iz
Subotice. Pored toga izvučene su i druge utešne nagrade. 

Ove godine za najlepši izlagački štand proglašen je štand
Hrvatske gospodarske komore - županijska komora
Virovitica, drugu nagradu dobila je SZR „Kujundžić” i
MacLine d.o.o. iz Mađarske, treće mesto je  po osnovu
odluke žirija pripalo Udruženju poljoprivrednika Sente i SR
„Novi metal” iz Subotice. Ove godine prvi put su podeljene
dve posebne nagrade, jednu je dobilo Preduzetnički centar
d.o.o. iz Križevaca, a drugu zajedno su dobili JKP „Vodovod
i kanalizacija” iz Subotice i Vodovodi z.a.d. iz Segedina. 

Božica Marković, 
direktor Sektora za poljoprivredu,
prehrambenu industriju  i šumar-
stvo Hrvatske gospodarske
komore, lični izaslanik pred-
sednika HGK je prilikom
otvaranja Sajma najavila, da će
sledeće godine Republika
Hrvatska biće zemlja partner
Međunarodnom i regionalnom
sajmu privrede u Subotici. To
znači, da je Hrvatska itekako
zainteresovana za tržište Srbije:

- Utisci sa ovog sajma su
veoma dobri. Hrvatska je prvi put nastupila na ovom sajmu.
Što se tiče privrednih odnosa naših zemalja u stalnom  su
usponu. Na ovom sajmu smo predstavili 200 proizvoda 30-
tak firmi, što dokazuje, da smo zainteresovani za ovu regiju
ali i za ovaj grad. 

Pored sajamskog predstavljanja mi smo obavili niz
razgovora: bili smo u Regionalnoj privrednoj komori u
Subotici, boravili smo u Skupštini grada, a svi ti kontakti
koje smo imali su zapravo bili u službi dalje saradnje: sa
nama je bio i predstavnik klastera proizvođača
poljoprivredne mehanizacije radi prenošenja iskustva ali i
iznalaženja prostora za dalju saradnju. Komore izvanredno
sarađuju. Privredne komore u Subotici i u Osijeku već 10
godina imaju sporazum o saradnji. Naša komora i privreda
učestvuje na oko 200 raznih izložbi i sajmova, tradicionalno
na Novosadskom sajmu poljoprivrede i u Beogradu, a
ubuduće ćemo pojačati našu aktivnost i u Subotici. Moja
najava, da će Hrvatska sledeće godine biti zemlja partner
na sajmu privrede u Subotici odmah je dobila podršku i od
ministra poljoprivrede, ribarstva i ruralnog razvoja Hrvatske,
gospodina Petra Čobankovića i sigurno ćemo se videti
sledeće godine i to u još većem broju. Srbija je po visini
ukupnih ulaganja treće tržište Hrvatske, poslovna saradnja
je veoma dobra sa tendencijom stalnog rasta, što nam
omogućuje i CEFTA sporazum. Dakle, ti odnosi su izgledni,
ima puno prostora za saradnju, a to znači, da za sve nas ima
još puno posla.    

Nastavak sa 1. strane



Ferenc Šoti,
predsednik Udruženja poljo-
privrednika Sente je puno učinio
kako bi se deo vojvođanskih
poljoprivrednika predstavio na
IV Međunarodnom i regional-
nom sajmu privrede:

- Na konkursu smo osvojili
podršku za nastup na sajmu
zajedno sa jednom partnerskom
organizacijom iz Mađarske, a to je
neprofitno uslužno društvo sa
ograničenom odgovornošću za
razvoj saradnje u južnoj Evropi i

sa Udruženjem seljaka opštine (odnosno grada) Subotica,
a zahvaljujući tome mislim da je stvarno lep izlagački štand
udruženja i drugih poljoprivrednika.   Prošle godine sam
kao posetilac bio na sajmu i mogu reći da je došlo do pomaka
u kvalitetu i što se tiče broja izlagača, a tako i prikazanih
proizvoda. Predstavljene su grupe Udruženja
poljoprivrednika, proizvođači voća odnosno rakija /izložili
smo i nekoliko nagrađenih rakija/. U vezi toga međutim
moram reći, da nažalost zasad mađarski naziv za rakiju
„palinka” možemo koristiti kod nas, ali na takmičenjima u
Mađarskoj smemo koristiti naziv voćni destilat, pošto je
Mađarska zaštitila ime „palinka” i zvanično samo rakija
proizvedena u Mađarskoj sme nositi to ime. Takođe su se
predstavili i članovi sekcije za ručni rad sa tradicionalnim
vezenjem, zidnim tapiserijama, biljni proizvođači su takođe
doneli svoje najlepše plodove, izložene su razne nagrade,
diplome, koje smo osvojili na raznim takmičenjima, mnogi
zanatski proizvodi onih, koji proizvode na sitnim parcelama.
To je posebno važno, ako znamo, da privreda stoji na
klimavim nogama, mnogo je nezaposlenih, a ti ljudi sebi i
svojoj porodici moraju nekako obezbediti egzistenciju. U
tome im pomaže preduzetnički duh, želja za inovacijama,
eksperimentisanje, jer ne smemo se pomiriti s tim, da nema
izlaza, jer i na ovom sajmu smo pokazali: sitni proizvođači
su takođe u stanju proizvoditi kvalitetnu robu. 

Naravno i mi imamo svoje brige, proizvedeno voće,
proizvode od voća treba prodati, novi zakon o rakiji Srbije
veoma će otežati položaj proizvođača rakije, onih koji kod
kuće, u kućnoj radinosti proizvode rakiju. Zakonodavci su
odredili takve uslove, koje će samo mali broj proizvođača
ispuniti, jer se ova delatnost smatra industrijskom, a ne
poljoprivrednom, iako proizvođači od sopstvenog voća peku
rakiju.

Banja  „Sent Eržebet” 
u Morahalomu

Banja iz Morahaloma redovno
učestvuje na privrednim saj-
movima u Subotici. O novinama
Endre Jenei, recepcioner banje za
„Informator” rekao je sledeće:

- Banja - kada bude izašao
„Informator” – radiće već po
jesenjem-zimskom radnom vre-
menu, a to znači, da ponedeljkom,
utorkom, sredom i nedeljom
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Velikodušni izlagač
Naslov nije slučajan, pošto je SZR
„Kujundžić” ponudila za nag-
radnu igru za posetioce veoma
vrednu glavnu nagradu, crepanu
peć ručne izrade. Ali ne razgo-
varamo samo zbog toga s Antunom
Kujundžićem, vlasnikom radnje,
pošto se iza tog koraka sigurno
kriju i neki poslovni interesi.

- To je sasvim prirodno, jer
mnogi svrate do našeg štanda,
pogledaju izloženu glavnu
nagradu, a ako su već došli, onda

pitaju razne stvari, za cene, za mogućnosti plaćanja, a tome
sam se posebno radovao, kada sam i od onih, koji ne bi trebali
kupiti ulaznicu čuo, da su kupili ulaznicu, jer bi voleli osvojiti
glavnu nagradu. A tome bih se posebno obradovao, ukoliko
bi peć dobio/la neko, ko stvarno ceni lepotu i ko će i koristiti
peć.

otvorena je od 9.00 do 19.00 sati. Od četvrtka do subote kupače
čeka u vremenu od 9.00 do 22.00 sati, dakle ovim danima
omogućeno je i noćno kupanje i to po nepromenjenim
cenama, jer dnevna karta za odrasle košta 1.500 forinti, za
đake i penzionere 1.100 forinti, za decu (od 1 do 5 godina,
deca do 1 godine imaju besplatan ulaz) 600 forinti. Ako neko
dolazi posle 16.00 sati, plaća 900 forinti, a ista ulaznica za đake
i penzionere staje 750 forinti.  Može se kupiti i porodična karta
(2 odrasla, 1 dete), koja košta 3.700 forinti, a za svako naredno
dete plaća se po 600 forinti. Korišćenje 4 vrste saune je
besplatno, trenutno su u funkciji 9 bazena, od toga 1 pod
otvorenim nebom, što je privlačno za mnoge i u hladnijim
godišnjim dobima. 

Dobro napreduju radovi na izgradnji dečjeg kupališta i
novog bloka sauna, i ako ništa nepredviđeno ne iskrsne,
sauna-park će biti na raspolaganju gostima već krajem
septembra ili početkom oktobra. Što je posebno važno, novi
i stari kompleks biće povezani pokrivenim hodnikom,
dakle sve se može koristiti u toku cele godine. Izvođač radova
je obećao, da će radovi na ovom dečjem delu od 3.000
kvadratnih metara biti završeni do novembra.  U ovom delu
biće unutrašnjih tobogana, bazena sa raznim zabavnim
elementima, za malu decu i bebe, a i svi prateći sadržaji će
biti u službi odmora i razonode porodica sa malom decom.
Uveliko se gradi i Colosseum velnes i konferencijski hotel
– planira se sa sadržajima od 4 zvezdica – imaće 177 mesta
u 77 dvokrevetnih soba i 5 apartmana i usluge, koje
zadovoljavaju i najzahtevnije potrebe. Prema očekivanjima
novi objekat biće završen januara sledeće godine, i još više
će upotpuniti turističku i zdravstveno-turističku ponudu
Morahaloma. 

- Postoji još nešto, zbog čega mnogi dolaze kod nas, a
dolaziće u još većem broju: a to je besplatno parkiranje, koje
i dalje omogućava lokalna samouprava Morahaloma u
gradu, a iza crkve i autobuskog stajališta formiran je jedan
veliki parking. Ako nekoga interesuju dodatni detalji, neka
poseti sajtove www.erzsebetfurdo.morahalom.hu odnosno
www.morahalom.hu.

Nastavak na 5. strani
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Da li je bilo ozbiljnijeg interesovanja, pošto po meni ovi
proizvodi nisu baš namenjeni za ljude sa plićim novčanikom?

- Ne slažem se baš sa ovom vašom konstatacijom.
Činjenica je da proizvodimo veoma lepe proizvode, unikatne
peći koje su skupe, ali proizvodimo i crepane peći, koje, kako
obično kažemo, može kupiti i teta Roza. Dakle, proizvodimo
za širog krug kupaca. Ovo nije prvi put da učestvujemo na
sajmu, ali sada imam osećaj, kao da se nešto zbiva, ali za sada
prvenstveno su mi se obraćali ljudi iz inostranstva, Grci,
Englezi. Dakle sa poslovnog aspekta zadovoljan sam sajmom,
ali na žalost, moram reći da naši zakoni nisu u službi zanatlija,
malih preduzetnika, veoma je otežan uvoz-izvoz roba i
materijala, ali i na ovom planu se oseća neko poboljšanje.

Neki kažu, da će biti lakše, kada Srbija postane članica
Evropske unije, a drugi se plaše toga, jer će preduzetnicima
biti još teže zbog povećane konkurencije?

- U mnogim sferama biće lakše, za neke stvari EU
sigurno obezbeđuje rešenje. Ja sam mišljenja, da i dotle
ovdašnja privreda, proizvođači moraju ustati protiv još uvek
preterane birokratije, a s druge strane u biznisu trebalo bi
eliminisati nelojalnu konkurenciju, plaćanje ispod žita,
rodbinske veze, itd. To nezavisno od EU mi sami moramo
započeti. Ako bismo uspeli ukinuti ove negativnosti, svima
nama sigurno bi bilo lakše.

Laslo Karai, 
član Gradskog Veća Subotice
zadužen za privredu, u vezi IV
Međunarodnog i regionalnog
sajma privrede rekao je sledeće:

- Sajam se svakako može
smatrati uspešnim, a uspeh može
biti dobar putokaz za budućnost,
a svakako treba posebni istaći, da
se ove godine rekordan broj
izlagača predstavio prvenstveno
stručnoj publici.  Zahvaljujući
„ITD Hungary”-ju, na sajmu se
predstavila i brojna grupa

preduzetnika iz Mađarske. To nije bilo lako organizovati, i
svakako moramo istaći onu podršku, koju su organizatori
dobili u toku priprema od Ambasade Republike Mađarske
i ambasadora u Beogradu, a koliko je važna ova privredna
manifestacija za susednu zemlju, dokazuje i to, što se na
otvaranju sajma okupljenima obratio i dr Žolt Bečei, državni
sekretar za ekonomske odnose sa inostranstvom Ministarstva
za nacionalnu privredu. On je inače u toku svog boravka u
Subotici obavio čitav niz razgovora.   To je istovremeno znak,
da sajam ima budućnost, i da obe strane smatra važnim dalje
razvijanje srpsko-mađarske odnosno vojvođansko-mađarske
privredne saradnje, i to bez obzira na činjenicu, da je sajam
u Subotici regionalnog karaktera. Nisu slučajno prisutni na
sajmu izlagači ne samo iz pograničnih regija, već i iz
unutrašnjosti Srbije odnosno Mađarske. Regionalna
privredna komora Subotice je prvi put prihvatila, da bude
suorganizator sajma. Zahvaljujući komorskim vezama, nisu
došli samo preduzeća i preduzetnici iz udaljenijih regija, nego
su i komore bile zastupljene, i njihovi predstavnici su
obavili brojne razgovore sa prisutnim predstavnicima
komora iz Srbije, Mađarske i Hrvatske. Značaj sajma

potvrđuje i to, što ga pored lokalne samouprave Subotice već
godinama podržava Sekretarijat za privredu Vojvodine, a
ovogodišnji sajam je otvorio dr Bojan Pajtić, predsednik
pokrajinske vlade. – Posebno nas raduje, što je i Hrvatska
privredna komora prepoznala značaj sajma, i što su ovom
prilikom omogućili sajamski nastup u Subotici za 30-tak
izlagača. Predstavnica komore je istovremeno najavila, da će
Hrvatska sledeće godine biti zemlja partner na sajmu, što će
značiti još veću podršku za sajam – u čemu svakako
značajnu ulogu je imala Generalni konzulat Hrvatske u
Subotici i generalna konzulica gospođa Ljerka Alajbeg.

Evidentan je stručni uspeh sajma. To su potvrdili i
razgovori koje smo vodili sa ovdašnjim preduzetnicima,
zanatlijama: obavestili su nas o ozbiljnim poslovnim
uspesima, značajnim narudžbama. 

U vezi sajma jedina stvar, s kojom nismo zadovoljni je
slaba posećenost.  Nije nam baš jasno, zašto je bilo manje
posetilaca na ovogodišnjem sajmu od prošlogodišnjeg,
kada je ovaj sajam bio kvalitetniji, bogatiji. Možda je to
posledica ekonomske krize, besparice ljudi, ali zasad ne
možemo dokučiti što je dovelo do manje posete.      

3. OKTOBRA VAŠAR NA ŠUPLJAKU
Na Šupljaku 3. oktobra održaće se veliki stočni vašar

i vašar zimnice uz takmičenje u kuvanju kotlića i II
konjički susret.

Na osnovu dosadašnjih prijava organizatori računaju
na 50-60 prodavaca i brojne goste, pošto će uz vašar biti
održani brojni programi, kako bi se gosti ugodno proveli
i zabavili.

Otvaranje vašara je u 8.00 sati, takmičari u kuvanju
kotlića će se okupiti u 8.30, a vatru će potpaliti u 9.00 sati,
kako bi u 13.00 sati bilo održano proglašenje pobednika.

Konjički susret zajedno organizuju Udruženje za
negovanje tradicija „Oštorka” sa Palića i MZ Šupljak. U
10.00 sati počinje defile učesnika, a od 10.15 do 16.30 biće
održane mnoge igre i takmičenja. Održaće se takmičenje
u vožnji zaprega, konjušara, streličara, razne igre spretnosti
na konjima, konjičko streličarstvo, itd. Sigurno će izazvati
veliku pažnju borbene igre Udruženja za negovanje
srednjovekovnih običaja „Sveti Longin”, koje će početi u
14.30, a biće takmičenje lepote konja i zaprega, a gledaoci
će se moći upoznati i sa igrom polo na vašarištu na
Šupljaku.  Gosti neće ostati ni žedni, ni gladni, jer
ugostitelji spremaju svakojake specijalitete, goveđi i
ovčiji paprikaš, jagnjetinu na ražnju i ostale đakonije.  



HOROSKOP ZA OKTOBAR
Zodijski znak za oktobar – sa aspekta prijateljstva

Šta možeš ocekivati, ako ti je prijatelj: diplomatična VAGA.
Romantična je osoba, čovek raspoloženja. Biraju takve prijatelje, koji ih prihvataju i
prihvataju njihov svet osećanja. Rođeni je diplomata. Zbog želje za istinom uvek se
zauzima za druge. Neguje bezbroj prijateljskih veza. U tim odnosima taktičnost izdiže za visok
nivo. Taktična i diplomatična je osoba, koja ume da izgladi probleme i pronalazi srednji put.  
OVAN: Mesec ćeš započeti u telesnoj-duševnoj ravnoteži. Moći ćeš očarati svoje okruženje,
ukoliko budeš koristio/la povoljne prilike. Postizaćeš spektakularne uspehe. Ovnovi koji žive
sami, sad imaju šansu da nađu partnera, da se upuste u lake avanture, ili da izgrade sadržajniju
vezu. Ako započinješ nešto novo, budi oprezan/na.  U oktobru tvoj srećan dan je: sreda.
Izvanredni dani za ljubav su: četvrtak, subota, ponedeljak.
BIK: U toku meseca nemoj planirati ozbiljnije programe, jer ćeš biti potreban/na kako kod
kuće, tako i na radnom mestu. Moraćeš punom snagom prionuti na posao i učenje, a rezultati
toga videće se već krajem meseca. Zadnje nedelje tvoj privatni život će postati važnim, ali
budi sumnjičaviji/a  i od uobičajenog, jer će zloupotrebiti tvoje dobre namere.
BLIZANCI: Ovaj mesec na finansijskom planu puno obećava. Pružaju ti se veoma povoljne
materijalne mogućnosti putem nekog sudskog postupka ili u vezi neke nekretnine. Oktobar
pogoduje kupoprodaji. Moguć je neki veći izdatak u vezi tvog doma.  Kraj meseca može biti
izuzetno plodonosan sa aspekta finansija. U biznisu početak meseca obećava uspešan period.
Ljubav će cvetati celog meseca.
RAK: Ne možeš sedeti na lovorikama ako si nezadovoljan/na svojom materijalnom
situacijom. Promeni svoj dosadašnji stav, menjaj navike. U tom pogledu sredina meseca može
predstavljati značajnu prekretnicu, ali umesto da čekaš čuda, preduhitri stvari, kako bi ih
usmeravao onako, kako ti je volja. Tvoje namere neki će posmatrati se nerazumevanjem,
no ti nemoj obraćati pažnju na njih. 
LAV: Došlo je tvoje vreme, ali nije još vreme za opuštanje, i sada trebaš puno raditi da bi
postigao/la uspeh. Ako želiš malo odmora i razonode, za to je više pogodan početak meseca,
povoljnu konstelaciju planeta od sredine meseca bilo bi šteta potrošiti na leškarenje. Na poslu,
u učenju počinje novo poglavlje, koje na više godina može odrediti tvoje ciljeve. Amorova
strela najzad će i tebe pogoditi. 
DEVICA: Mogući rizici retko će ometati ideje Devica, pa se ponekad upušta u rizične spekulacije.
Jednostavno igra takve igre, pomoću kojih na neki način može ispoljiti svoju kreativnost.
Sredinom meseca učestvovaćeš na jednoj ugodnoj priredbi, gde ćeš se možda sresti i s uticajnim
ljudima. Jedan od njih će dati čak i racionalan savet za prevazilaženje tvojih finansijskih
problema.
VAGA: Rado provodiš vreme u društvu prijatelja, ali izbegavaš veća društva. Jedan tvoj prijatelj
će zapasti u probleme, iz kojih će se izbaviti zahvaljujući tvojoj pomoći, na čemu će ti biti
veoma zahvalan/na. Imaćeš sklonost za sanjarenja. Možda ćeš pokazati interesovanje za neku
okultnu-mističnu delatnost. Preopterećenost ili prekomerno uživanje u nekim stvarima mogu
ti naškoditi, idi zlatnom sredinom. 
ŠKORPIJA: Sad lako možeš popraviti svoje ljudske odnose. Čak iako si imao/la neki
konflikt u zadnje vreme, lako ga možeš prebroditi. Karijeri obrati posebnu pažnju krajem
meseca, za nagradu možda ćeš dobiti unapređenje, neko priznanje. No uspehe tek onda ćeš
postići, ako nećeš izgubiti od tvog optimizma.  Istrajnost i tolerancija biće ti važni pomagači.
Trebao/la bi obnoviti svoje davno zaboravljene veze, bez obzira na to, da li se radi o rodbinskim
ili poslovnim odnosima.
STRELAC: U toku meseca stvari će se odvijati dvojako. Rešavanje službenih obaveza bolje
ostavi za kraj meseca. Početkom meseca možda ćeš biti lakoverniji/a od uobičajenog, pa se
lako možeš razočarati. U porodici, s kolegama moguće su nesuglasice, rasprave. Krajem meseca
možeš imati neku materijalnu korist, a to će popraviti tvoju sadašnju situaciju.
JARAC: Kao i uvek, prihvataš se mnogih obaveza. Možda bi trebao/la upisati se na neki
ezoterični kurs, kako bi naučio/la da se opustiš. Ukoliko te interesuju praktičnije stvari, ovaj
mesec će biti posebno pogodan za dalje osposobljavanje u oblasti privrede, finansija ili
knjigovodstva. Svakako možeš sebi priuštiti, da se pomalo baviš time, što ti ponajviše pričinjava
zadovoljstvo. 
VODOLIJA: Početkom oktobra možda ćeš steći nova poznanstva, ali veze koje budeš sklopio/la
posle 26. neće biti naročito pouzdane. Za realizaciju novih planova baš pogoduje sredina
meseca. U ljudskim odnosima početkom meseca možeš računati na harmoniju, dok sredina
meseca će ti možda doneti neko interesantno poznanstvo, pa čak i neku novu ljubav. Možda
će ti se ostvariti sve želje, ako ne budeš previše napadan/na, veza će ti možda potrajati i
godinama.
RIBE: Uglavnom možeš biti istrajan/na i srećan/na, možda ćeš postići sve svoje ciljeve, što
će ti pričiniti zadovoljstvo. Rado odlaziš u društvo, biće ti važna popularnost, naročito pre
20-tog. Posle možeš rešavati svoje finansijske obaveze. Pored privatnog života možeš ozbiljniju
energiju posvetiti i stručnom planiranju. Ljubavni život će ti biti najaktivniji početkom meseca,
ali i kasnije na tom planu sve će se odvijati ugodno. U životu možeš računati na povoljne,
pa i tajnovite promene.  

Marija Braun

Došao tip u posetu tašti, a ona ga pita:
- Boga ti, zete, ima li u vašem mestu još onih divnih
lubenica? Sećaš se kako sam rekla da bih pola života
dala za jednu takvu...
- Kako da se ne sećam, zato sam vam i doneo dve.

* * * 
- Šta je to: teška je 300 kila, zimi greje, a leti visi na
drvetu?
- Pojma nemam.
- Peć!
- Kako peć visi na drvetu?
- A što je tebe briga gde ja leti držim peć?

* * * 
- Mama, mama, tata je u dnevnom boravku i hoće da
skoči s prozora!
- Reci tati da sam mu napravile rogove, a ne krila...

* * * 
Grupa šišmiša na jednoj grani, svi vise osim jednog
koji stoji uspravno. Jedan od onih koji vise, pita svog
suseda:
- Ma što je ovome?
- Pojma nemam. Do pre pet minuta je izgledao u redu,
a onda se onesvestio.

* * * 
Pričaju dva štrebera:
- Starci su mi otputovali, imam praznu kuću.
- Blago tebi, možeš naglas učiti!

* * * 
Diže nabildan momak u teretani tegove. Priđe mu
plavuša i pita ga:
- Ej, slatkišu, šta radiš u subotu?
- Leđa i noge.

* * * 
U sudnici:
- Optuženi, da li ste do sad ikad bili kažnjavani?
- Da gospodine sudija, jedanput.
- A zašto?
- Zbog udaranja glavom u zid.
- Pa zbog toga se ne kažnjava!
- Tačno, gospodine sudija, ali glava nije bila moja.

* * * 
Baka uđe u kuću i ugleda unuka kako plače:
- Pa šta je bilo? - pita ga.
- Mama i tata su se svađali! - šmrkće mališa.
- Nije to strašno - umiruje ga baka.
- Kako nije strašno! - reče unuk šmrcajući - Tata je
rekao mami da je ćurka, a mama je rekla tati da je
slon, a šta sam onda ja?

* * * 
U policijskoj stanici zvoni telefon:
- U pomoć! U kuću je provalila mačka!
Policajac koji se javio odgovori:
- Mačka nije razlog da se zove policija. A ko uopšte
zove?
- Papagaj u životnoj opasnosti!
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